
Zápis z jednání Komise kulturní a společenské 
Rady města Nového Města na Moravě  

Přítomni: viz prezenční listina
Datum jednání: 15.01.2025
Garant RM: Mgr. Helena Šustrová
Hosté: Mgr. Lenka Klapačová 

Předsedou navrhovaný program: 
A) Zahájení

B) Požadavky RM/pověřeného člena RM 

C) Vítání občánků – předložení návrhů na dárek pro novorozené děti

D) Padesátníci – organizace

E) Vlastní iniciativní náměty z komise

F) Diskuze

A) Zahájení 
Předsedkyně komise přivítala všechny přítomné a zahájila jednání komise.
Předsedkyně komise se členů dotázala, zda mají nějaký návrh na doplnění programu. Členové 
komise souhlasí s navrženým programem a nemají žádné připomínky ani doplnění. 

Členové komise hlasovali o programu jednání:

PRO: 7   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0   OMLUVEN: 2   NEHLASOVAL: 0     Schváleno

B) požadavky RM/pověřeného člena RM
1. Mgr. Klapačová přednesla návrh RM na vánoční osvětlení pro další roky. Zvážit, kde by 
bylo nejvhodnější umístit světelný prvek, který by na Vánoce oživil městskou atmosféru. Jako 
nápad  bylo  zmíněno  arboretum,  které  není  přímo  na  náměstí,  ale  v  případě  zájmu  si 
návštěvníci mohou zajít právě sem. Dle komise je náměstí vkusně osvětleno a pro umístění 
dalších  světelných  prvků  přímo  na  náměstí  nevyjadřuje  tedy  podporu.  Komise  navrhuje 
oživení  kruhového objezdu, který tvoří  příjezd do města,  umístěním symbolu města Nové 
Město na Moravě (NMNM), případně postavy hejkala nebo motivu lyže. Tento prvek by měl 
sloužit jako celoroční vizuální symbol a v zimních měsících by mohl být doplněn právě o 
osvětlení, čímž by se zvýraznila jeho estetická a symbolická hodnota.

2. Mgr. Šustrová informovala o zadání úkolu RM navrhnout cca 10 interpretů, kteří by mohli 
být osloveni s možností vystupovat v NMNM při konání akce NOVA CIVITAS či při jiné 
příležitosti.  Členové  komise  navrhují:  ŠKWOR,  Jelen,  Olga  Lounová,  Fleret,  Harlej, 
Kamelot, Traktor, Kryštof, Buty, No Name, Čechomor, Tomáš Klus, 4TET, Děda Mládek 
Illegal Band.

Komise navrhuje vytvoření ankety, která by byla zpřístupněna prostřednictvím QR kódu. Ten 
by mohl být zveřejněn v Novoměstsku, čímž by se veřejnosti nabídla příležitost podělit se o 
své  nápady  a  vyjádřit,  koho  by  si  lidé  přáli  vidět  v našem  městě.  Tato  forma  zapojení 
veřejnosti by umožnila získat širší zpětnou vazbu.

3. Komise se rovněž zabývala akcí městských slavností NOVA CIVITAS a shodla se na jejím 
konání pouze v jeden den místo stávajících dvou dnů.



Usnesení 1:
Komise navrhuje konání  akce NOVA CIVITAS pouze v jednom dni  – v sobotu,  s cílem 
přitáhnout větší zájem veřejnosti. Tento formát přispěje k efektivnějšímu využití finančních 
prostředků, které mohou být lépe investovány do kvalitnějšího a atraktivnějšího programu, 
což zvýší celkovou přitažlivost akce.

C) Vítání občánků – předložení návrhů na dárek pro novorozené děti
Byl  předložen  návrh  zachovat  stávající  dárek  pro  novorozené  děti  ve  formě  stříbrného 
medailonku.  Tento  dárek  i  nadále  vychází  cenově  velmi  výhodně  a  představuje  krásnou 
památku pro novorozené děti. Komise se však shodla na změně symbolu, který je vyražen na 
medailonku.  Místo  současného  motivu  slunce  bude  použit  motiv  srdce  s  otiskem  dětské 
nožičky. L. Zemanová osloví firmu, u níž byly minulé medailonky zhotoveny, a poptá novou 
cenu za jiný motiv na medailonku.

Členové komise hlasovali o dárku pro novorozené děti

PRO: 7   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0   OMLUVEN: 2   NEHLASOVAL: 0     Schváleno

D) Padesátníci – organizace

Dlouhodobě byla organizace této akce v kompetenci komise kulturní a společenské, která se 
nezřekla své zodpovědnosti  za její  realizaci.  Nicméně rozhodnutí  městského úřadu přináší 
změnu: Mgr. Klapačová informovala komisi o záměru vedení města, že tuto akci bude nově 
organizovat  městský  úřad.  Členové  komise  zůstanou  hosty  na  této  akci.  Proslov  bude 
zajišťovat i nadále komise kulturní a společenská. Nově bude zaveden smsticket, kdy zájemci 
o tuto akci se budou přihlašovat a současně platit poplatek, který je vybírán. Jako dárek byla 
schválena kniha. Pro letošní rok 2025 již zajistila hudební doprovod R. Slámová (DJ David 
Hamerský). 

Příští komise se bude konat 02.04.2025 v 15:30 hod.

Mgr. Renata Slámová, předsedkyně komise
Zapsala: Bc. Ludmila Zemanová, zapisovatelka komise


